
 

 

 
 
 
 
Nr. 134/2023 
 

PROCES – VERBAL 
 

 Încheiat azi, 07 noiembrie 2023, cu ocazia ședinței extraordinare a Consiliului 
Local al Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 20 membri, 1 reprezentant al 
satelor aparţinătoare municipiului Sfântu Gheorghe, Baloga Csilla - sat Chilieni, lipsind: 
Vajna László, Miklos András - sat Coșeni. 
 Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 40 lit. c și art. 42 din HCL nr. 95/2020 privind aprobarea 
Regulamentului de organizare şi funcţionare al Consiliului Local al Municipiului Sfântu 
Gheorghe, cu modificările și completările ulterioare, respectiv în conformitate cu 
prevederile art. 133 alin. (2) și art. 134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. b din OUG nr. 
57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, prin 
Dispoziţia emisă de primarul municipiului Sfântu Gheorghe, nr. 1308/2023. Ședința se 
desfășoară prin sistemul de audioconferință STS. 
 La şedinţă participă, conform legii: Vargha Fruzsina și Toth-Birtan Csaba 
viceprimarii municipiului Sfântu Gheorghe, Kulcsár Tünde-Ildikó secretarul general al 
municipiului Sfântu Gheorghe. 
 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m./lb.r.): „Bună ziua. 
Sunt Sipos Dóra, eu voi conduce ședința de azi. Bine ați venit la ședința extraordinară a 
Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe. Să începem cu prezența.” 
 Se dă citire listei consilierilor locali care răspund cu prezent.  
 (lb.m./lb.r.): „Avem șase puncte pe Ordinea de zi. Aș dori să vă întreb, dacă are 
cineva de adăugat, sau de propus la Diverse?” 
 Domnul viceprimar TOTH-BITRAN CSABA (lb.m./lb.r.): „Da, sunt Toth-Birtan 
Csaba și aș dori să propun 2 puncte la Diverse. Prima se refră la modificarea contractului 
încheiat cu Sepsi Út-Építő SRL, iar celălat modificarea bugetului general al municipiului 
Sfântu Gheorghe pe anul 2023.” 
 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.r.): „Bine, mulțumim 
pentru propuneri.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Numai un pic. Aș vrea 
dacă se poate, să mă înscriu un pic la urmă, la Diverse.” 
 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.r.): „Da, sigur.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Bine, mulțumesc.” 
 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.r./lb.m.): „Alte 
propuneri? Dacă nu, atunci vă rog să votăm luarea pe Ordinea de zi a punctelor D1 și D2. 
Vă rog, ca atunci când votați să ziceți și punctele, adică: ”Sunt de acord cu luarea pe 
Ordinea de zi a punctelor D1 și D2.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Da, sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.r./lb.m.): „Sunt de acord cu luarea pe 
Ordinea de zi a punctelor D1 și D2.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord cu luarea 
pe Ordinea de zi a punctelor D1 și D2.” 



 

 

 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Și eu sunt de acord 
cu luarea pe Ordinea de zi a punctelor D1 și D2.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord cu luarea pe Ordinea de 
zi a punctelor D1 și D2.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord cu luarea pe Ordinea de 
zi a punctelor D1 și D2.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord cu luarea 
pe Ordinea de zi a punctelor D1 și D2.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu luarea pe 
Ordinea de zi a punctelor D1 și D2.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
luarea pe Ordinea de zi a punctelor D1 și D2.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu luarea pe 
Ordinea de zi a punctelor D1 și D2.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
luarea pe Ordinea de zi a punctelor D1 și D2.” 
 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Și eu sunt de acord 
cu luarea pe Ordinea de zi a punctelor D1 și D2.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BITRAN CSABA (lb.m.): „Sunt de acord cu luarea pe 
Ordinea de zi a punctelor D1 și D2.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu luarea 
pe Ordinea de zi a punctelor D1 și D2.” 
 Se votează cu 14 voturi pentru, 6 consilieri lipsind de la vot (Buslig Kincső, 
Debreczeni László, Kádár Imola, Kolcza István, Kondor Ágota, Zsigmond József), 
introducerea pe Ordinea de zi a punctelor D1 și D2. 
 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m./lb.r.): „Acum să 
votăm Ordinea de zi în întregime.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Sunt de acord cu 
Ordinea de zi în întregime.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.r./lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de 
zi.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord cu 
Ordinea de zi în întregime.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
Ordinea de zi în întregime.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi în 
întregime.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea 
de zi în întregime.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu Ordinea 
de zi propusă.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
Ordinea de zi în întregime.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi 
în întregime.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
luarea pe Ordinea de zi a punctelor D1 și D2.” 



 

 

 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
Ordinea de zi în întregime.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BITRAN CSABA (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea 
de zi în întregime.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu 
Ordinea de zi în întregime.” 
 Se votează cu 14 voturi pentru, 6 consilieri lipsind de la vot (Buslig Kincső, 
Debreczeni László, Kádár Imola, Kolcza István, Kondor Ágota, Zsigmond József), 
Ordinea de zi. 
 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m./lb.r.): „Acum să 
votăm, ca proiectele de hotărâri să fie aprobate la sfârșitul ședinței, nu după fiecare 
prezentare.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.r./lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m./lb.r.): „Și eu sunt de 
acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BITRAN CSABA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Se votează cu 14 voturi pentru, 6 consilieri lipsind de la vot (Buslig Kincső, 
Debreczeni László, Kádár Imola, Kolcza István, Kondor Ágota, Zsigmond József), votarea 
la sfârșit a punctelor. 
 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m./lb.r.): „În continuare 
voi citi Ordonanța legat de incompatibilitate. O să cintesc doar în limba română, să nu 
tragem de timp. (lb.r.): Înainte de a fi prezentat Ordinea de zi, vă citesc următoarele: 
potrivit art. 228 din OUG 57/2019 privind Codul administrativ, nu pot lua parte la 
deliberarea şi adoptarea hotărârilor consilierii care au un interes personal în problema 
supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să anunţe înainte de 
începerea ședinței interesul personal pe care-l au în problema respectivă. Sunt asemenea 
cazuri?” 
 Domnul viceprimar TOTH-BITRAN CSABA (lb.m.): „Da, sunt Toth-Birtan 
Csaba și aș dori să vă anunț că nu voi participa la deliberarea și la votarea punctului 6.” 
 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m./lb.r.): „Bine, 
mulțumesc frumos. Altcineva?” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Da. Bună ziua. Sunt Lakatos 
László și aș dori să semnalez faptul că la punctul 1 nu particip la deliberare și la vot. 
Mulțumesc.” 
 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m./lb.r.): „Bine, 
mulțumesc. Altcineva?” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „La fel nu particip la 



 

 

votarea reabilitării blocului de pe str. Gödri Ferenc.” 
 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m./lb.r.): „Bine, 
mulțumesc frumos. Altcineva? 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Scuze, sunt Zsigmond József și 
abia acum am reușit să mă conectez.” 
 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Bine, mulțumesc 
frumos. (lb.r.): Putem începe cu primul punct. Prezintă dl. primar Antal Árpád-András, 
dacă sunteți prezent.” 
 PUNCTUL I de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea modificării 
HCL nr. 280/2023 privind aprobarea schemei de ajutor de minimis “Sprijin pentru 
facilitarea implementării proiectelor de finanțare contractate de municipiul Sfântu 
Gheorghe pentru reabilitarea termică a 4 (patru) imobile”. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BITRAN CSABA (lb.r.): „O să prezint eu în locul 
domnului primar. Este vorba de o revenire la o hotărâre anterioară a noastră, unde am 
aprobat acest ajutor de minimis pentru firmele, sau persoanele juridice, care au sediul, sau 
au în proprietate apartamente în cele 4 grupuri de blocuri, incluse în programul POR de 
reabilitare termică. Atunci am aprobat suportarea cheltuielilor acestor persoane juridice, în 
proporție de 80%, 20% ar rămâne în obligația lor și acum am revenit, după ce am obținut 
aprobarea Consiliului Concurenței am revenit la această hotărâre și propunem ca lucrările 
să fie suportate în proporție de 90% pentru aceste persoane juridice. Sunt 15 la număr, în 
rest toată hotărârea este asemănătoare cu ceea ce s-a aprobat anterior. (lb.m./lb.r.): 
Mulțumesc.” 
 Se votează cu 18 pentru, 2 consilieri nu participă la deliberare și la vot (József 
Álmos-Zoltán, Lakatos László), HOTĂRÂREA NR. 394/2023. 
 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.r.): „Mulțumim frumos 
pentru prezentare.” 
 Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Îmi cer scuze, sunt Kondor Ágota 
și sunt prezentă.” 
 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Bine. Mulțumesc 
frumos. (lb.r.): Comisiile de specialitate 1, 2 și 5 au acordat aviz favorabil proiectului de 
hotărâre. Are cineva întrebări sau observații?” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Îmi cer scuze, între timp am intrat și 
eu, Kádár Imola și aud ce se întâmplă.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Și Kolcza István este prezent.” 
 Doamna consilier BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Și Buslig Kincső este prezent.” 
 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.r.): „Mergem mai 
departe la punctul 2.” 
 PUNCTUL II de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea modificării 
şi completării Contractului de delegare a gestiunii serviciului comunitar de administrare a 
domeniului public şi privat nr. 6.280/29.01.2016 – activitatea de administrare a bazelor 
sportive şi a activităților recreative şi distractive în municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: 
Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BITRAN CSABA (lb.r.): „Facultatea de Științe ale 
Vieții și Sport din cadrul Universității Sapientia din Sfântu Gheorghe a solicitat aprobarea 
unei înlesniri la plata a taxelor de intrare în sala mare a Arenei Sepsi, respectiv în sala de 
sport ”Szabó Kati” și acest lucru a fost aprobat în consiliul de administrație al Sepsi 
Rekreatív SA și se propune, ca să fie aprobat și în Consiliul Local al Municipiului Sfântu 



 

 

Gheorghe, respectiv inclus în contractul pe care-l avem cu Sepsi Rekreatív. Este vorba de o 
reducere de 70% din prețurile de referințe practicate de societatea Sepsi Rekreatív.” 
 Se votează cu 20 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 395/2023. 
 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.r.): „Mulțumim frumos 
pentru prezentare. Comisiile de specialitate nr. 1, 5 și 6 au acordat aviz favorabil 
proiectului de hotărâre. Are cineva întrebări sau observații?” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Între timp și Debreczeni 
László sunt prezent, îmi cer scuze pentru întârziere.” 
 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Bine, mulțumesc 
frumos. (lb.m./lb.r.): Mergem mai departe la punctul 3.” 
 PUNCTUL III de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind modificarea 
contractului de delegare a serviciului de supraveghere a parcărilor cu plată, care 
funcționează la nivelul municipiului Sfântu Gheorghe și în Șugaș Băi. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BITRAN CSABA (lb.r.): „În cadrul acestui proiect de 
hotărâre nu este o modificare de tarif. Așa am înțeles, că tarifele rămân aceleași, ca și 
cuantum, dar este o modificare a modului de tarifare. Până la momentul actual tarifarea se 
face prin tarife pe zi/angajat al societății Sepsi Protekt, iar propunerea conține modificarea 
acestui mod de taxare la tarif pe zi/serviciu, deci nu pe angajat, ci pe toată echipa, lucrul 
întregii echipe pe ziua respectivă, astfel pentru supravegherea parcărilor în municipiul 
Sfântu Gheorghe și Șugaș Băi ar fi 950 lei/zi. Verificarea achitării taxelor de parcare 400 
de lei/zi. Ținerea legăturii cu administratotul sistemului 275 de lei/zi, respectiv 
comunicarea datelor colectate și ținerea legăturii cu Poliția Locală și Direcția Finanțe 
Publice ale municipiului Sfântu Gheorghe 325 lei/zi.” 
 Se votează cu 20 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 396/2023. 
 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.r.): „Mulțumim frumos 
pentru prezentare. Comisiile de specialitate nr. 1 și 5 au acordat aviz favorabil proiectului 
de hotărâre. Are cineva întrebări sau observații? Dacă nu, mergem mai departe la punctul 
4.” 
 PUNCTUL IV de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea modificării 
și completării HCL nr. 89/2023 privind aprobarea depunerii de către municipiul Sfântu 
Gheorghe a cererii de finanțare pentru proiectul „Dotarea unităților de învățământ 
preuniversitar de stat și a unităților conexe din municipiul Sfântu Gheorghe” și a 
cheltuielilor legate de proiect. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BITRAN CSABA (lb.r.): „Conform propunerii, în 
baza studiului de piață efectuat pe acest segmet al pieții, respectiv dotările, care se doresc a 
fi achiziționate, se propune o majorare, nu substanțială, numai cu 3570 de lei a valorii 
devizului finanțării, astfel acesta va deveni 25.211.959,79 lei cu TVA, valoarea totală, din 
care 22.233.389,79 de lei este suma eligibilă și 2.978.570 de lei este valoarea neeligibilă a 
contractului, conform propunerii.” 
 Se votează cu 20 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 397/2023. 
 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.r.): „Mulțumim frumos 
pentru prezentare. Comisiile de specialitate nr. 1, 4 și 5 au acordat aviz favorabil 
proiectului de hotărâre. Are cineva întrebări sau observații? Dacă nu, mergem mai departe 
la punctul 5.” 
 PUNCTUL V de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea actualizării 
devizului general pentru obiectivul de investiții “Amenajare pistă pentru bicicliști pe digul 
râului Olt, între intersecția pârâului Arcuș cu drumul național DN12 și satul Chilieni”, 



 

 

aprobat prin HCL nr. 94//2019, cu modificările și completările ulterioare. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BITRAN CSABA (lb.r.): „În cadrul acestei investiții s-
a emis dispoziția de șantier nr. 3 prin care s-a procedat la adaptarea proiectului tehnic prin 
schimbarea parapetului de protecție proiectat inițial pentru creșterea siguranței, respectiv s-
au prevăzut și alte faze de lucrări care nu au fost prevăzute inițial în proiect. Din acest 
motiv se modifică valoarea devizului general, care astfel devine 15.136.841,54 lei, valoare 
care conține și taxa de valoare adăugată.” 
 Se votează cu 20 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 398/2023. 
 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.r.): „Mulțumim frumos 
pentru prezentare. Comisiile de specialitate nr. 1, 2 și 5 au acordat aviz favorabil 
proiectului de hotărâre. Are cineva întrebări sau observații? Dacă nu, mergem mai departe 
la punctul 6.” 
 PUNCTUL VI de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării Contractului de asociere nr. 53259/10.08.2022 încheiat între Municipiul Sfântu 
Gheorghe prin Consiliul Local al Municipiului Sfântu Gheorghe şi Asociația Rromilor 
„AMENKHA” pentru realizarea în comun a unor acțiuni de interes public local, pentru 
anul 2023, dedicate incluziunii și îmbunătățirii calității vieții romilor din cartierul Őrkő, 
municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: Vargha Fruzsina, viceprimar. 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.r./lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Începând cu 1 octombrie, datorită noii Hotărâri de guvern, și anume hotărârea nr. 900/2023 
s-a mărit salariul minim brut de la 3000 de lei la 3300 de lei și în aceeași timp 
abonamentele de telefon maxim care pot fi plătite din finanțări municipale, pot fi de 35 de 
lei și de aceea trebuie schimbat bugetul alocat Asociației „AMENKHA”, ca să poată 
acoperi cheltuielile necesare programului. Astfel bugetul total al asociației a devenit 
281.380 de lei și acesta ar trebui să fie acceptat și aprobat. Vă mulțumesc.” 
 Se votează cu 19 pentru, 1 consilier nu participă la deliberare și la vot (Toth-Birtan 
Csaba), HOTĂRÂREA NR. 399/2023. 
 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.r.): „Mulțumim frumos 
pentru prezentare. Comisiile de specialitate nr. 1, 3 și 5 au acordat aviz favorabil 
proiectului de hotărâre. Dl. viceprimar nu a votat în comisiile 1 și 5. Are cineva întrebări 
sau observații? Dacă nu, mergem mai departe la punctul D1.” 
 PUNCTUL D1 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării și completării Contractului de lucrări nr. 71/03.01.2023 încheiat între 
municipiul Sfântu Gheorghe și Sepsi Út-Építő SRL. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BITRAN CSABA (lb.r.): „Este vorba de o propunere 
de adăugare a unei lucrări în cele 2 anexe ale contractului avut cu Sepsi Út-Építő SRL. 
Este vorba despre executarea unei lucrări de reparații podeț și drum în dreptul bornei 
kilometrice 8, str. Borvíz, de fapt drumul județean 121C1, fostul drum județean, fiindcă 
acum este drum municipal din Sfântu Gheorghe. Aici nu este vorba de preț unitar, ci este 
vorba de o lucrare, care este inclusă pe baza unei oferte de preț a societății, care a fost 
elaborată în baza devizului proiectantului. Este vorba de 927.056,97 lei, inclusiv TVA.” 
 Se votează cu 20 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 400/2023. 
 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.r.): „Mulțumim frumos 
pentru prezentare. Comisiile de specialitate nr. 1 și 5 au acordat aviz favorabil proiectului 
de hotărâre. Are cineva întrebări sau observații? Dacă nu, mergem mai departe la ultimul 
punct, punctul D2.” 



 

 

 PUNCTUL D2 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
rectificării bugetului general al municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2023. Prezintă: 
Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BITRAN CSABA (lb.r.): „Pe partea de venituri 
bugetul se mărește cu suma 569.700 lei, din care 507.750 lei din venituri suplimentare din 
impozitul pe profit, respectiv 61.950 de lei, venituri din TVA, aceste venituri în întregime 
se alocă subvenționării transportului public pentru elevi. Această sumă suplimentară se 
cheltuie în modul următor: 277.630 lei se alocă pentru școli, pentru reparații, pentru 
cheltuieli de funcționare. 120.000 de lei se alocă pentru cheltuieli sociale, cheltuieli cu 
persoane cu nevoi speciale, respectiv 177.070 lei pentru iluminat public.” 
 Se votează cu 20 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 401/2023. 
 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.r.): „Mulțumim frumos 
pentru prezentare. Comisiile de specialitate nr. 1 și 5 au acordat aviz favorabil proiectului 
de hotărâre. Are cineva întrebări? (lb.r./lb.m.): Dacă nu, D2 a fost ultimul punct prezentat 
în ședința de azi. Propun să votăm. Vă rog să votați în așa fel încât să spuneți că sunteți de 
acord cu punctele 1, 2, 3, 4, 5, 6, D1 și D2.” 
 Doamna consilier BUSLIG KINCSŐ (lb.r.): „Sunt de acord cu proiectele de 
hotărâri 1, 2, 3, 4, 5, 6, D1 și D2.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Sunt de acord cu 
punctele 1, 2, 3, 4, 5, 6, D1 și D2.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord cu proiectele de 
hotărâri 1, 2, 3, 4, 5, 6, respectiv cu D1 și D2.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord cu 
proiectele de hotărâri de la 1 până la 6, respectiv cu D1 și D2.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu punctele 1, 
2, 3, 4, 5, 6, D1 și D2.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
proiectele de hotărâri 1, 2, 3, 4, 5, 6, D1 și D2.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord și eu cu punctele 1, 2, 3, 
4, 5, 6, respectiv cu D1 și D2.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele de hotărâri 
1, 2, 3, 4, 5, 6, respectiv cu D1 și D2.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „La punctul 1 nu votez. 
Sunt de acord cu proiectele de hotărâri 2, 3, 4, 5, 6, D1 și D2.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Sunt de acord cu punctele 1, 2, 3, 4, 
5, 6, respectiv de la Diverse cu D1 și D2. Mulțumesc.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele de 
hotărâri 1, 2, 3, 4, 5, 6, respectiv cu D1 și D2.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m.): ”Sunt de acord cu 
proiectele de hotărâri 1, 2, 3, 4, 5, 6, respectiv cu D1 și D2.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): ”Sunt de acord cu proiectele de 
hotărâri 1, 2, 3, 4, 5, 6, respectiv cu D1 și D2.” 
 Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele de 
hotărâri 1, 2, 3, 4, 5, 6, D1, D2.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
proiectele de hotărâri 1, 2, 3, 4, 5, 6, respectiv la Diverse cu D1 și D2.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „La proiectul de hotărâre 1 nu 
votez. Sunt de acord cu proiectele de hotărâri 2, 3, 4, 5, 6, respectiv cu D1 și D2.” 



 

 

 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m./lb.r.): „Și eu sunt de 
acord cu proiectele de hotărâri 2, 3, 4, 5, 6, D1 și D2.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BITRAN CSABA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
proiectele de hotărâri 1, 2, 3, 4, 5. La punctul 6 nu votez, respectiv sunt de acord cu D1 și 
D2.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu 
proiectele de hotărâri 1, 2, 3, 4, 5, 6, respectiv cu D1 și D2.” 
 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m./lb.r.): „Am ajuns la 
finalul votului. A cerut cuvânt dl. Comăneci.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc mult. Am 
primit mai multe telefoane în ultimele zile și mi s-a pus o întrebare, și m-am gândit să 
adresez dumneavoastră, poate dl. viceprimar, sau d-na viceprimar poate să-mi răspundă. 
Ținând cont de....” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.r.): „Nu vă supărați, dar n-am votat și 
imediat trebuie să închid telefonul.” 
 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Îmi cer scuze, am 
uitat, că ești conectat.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Sunt de acord și eu cu punctele 
1, 2, 3, 4, 5, 6, respectiv cu D1 și D2. Și îmi cer scize. (lb.r.): Nu vă supărați, dar trebuie să 
închid telefonul. Mulțumesc frumos pentru timpul acordat.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Spunem, că ținând cont 
de Ordonanța de Guvern, care s-a dat la 1 octombrie, aș vrea să întreb dacă pentru 
sărbătoarea de 1 Decembrie se vor mai aloca ceva bani din bugetul primăriei?” 
 Domnul viceprimar TOTH-BITRAN CSABA (lb.r.): „Da, în mod sigur suma care 
a fost alocată și în anii precedenți, va fi alocată. Ordonanța 90 nu se referă la sărbătorile 
naționale, deci cheltuielile ocazionate de sărbătoririle naționale.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Vă mulțumesc tare mult. 
O zi frumoasă vă doresc.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BITRAN CSABA (lb.r./lb.m.): „La revedere.” 
 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m./lb.r.): „Sunt și alte 
luări de cuvânt? Dacă nu, vă doresc o zi bună. Vă mulțumesc pentru prezență. La 
revedere.” 
 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a 
fost adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 29 noiembrie 2023. 
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